
Abstrakt 

Práce se zabývá tématem integrace dětí s ADHD do běžných základních škol. 

Projevy této poruchy ve vzdělávání často žákům vadí, je tedy potřeba, aby se jim 

věnovala individuálnější podpora. Díky novelizaci českého zákona v roce 2005 se 

těmto žákům se speciálními vzdělávacími potřebami věnuje větší pozornost. Autorka 

zkoumá implementaci integrační politiky žáků s ADHD prostřednictvím rozhovorů s 

liniovými pracovníky a jejich klienty. Při zhodnocení dvou dotazovaných případů se 

integrace žáků s ADHD v přítomnosti asistenta pedagoga jeví jako velmi dobré 

řešení. I přes to velkou roli v tomto procesu hrají samotní zainteresovaní aktéři 

(rodiče, učitelé, asistenti pedagoga, ředitelé, poradenští pracovníci). V integraci tedy 

můžeme najít několik nedostatků plynoucích nejčastěji z nedostačujícího financování 

či zastaralého školského systému. Ze závěrů je možné usoudit, že integrační trend 

v České Republice probíhá, avšak ne vždy jsou pro integraci ve školách odpovídající 

podmínky. 


